[image: ][image: ]

ERF documents to share
Virtual European Resources Forum 2020 online
November 03, 2020
www.resourcesforum.eu


Contact: 

Organisation: 					Coordination:
Mr. Raphael Kroll 				Mr. Christopher Manstein
SBS systems for business solutions 		German Environment Agency
+49 (0)30-586199410 				www.resourcesforum.eu 
raphael.kroll@sbs-business.com 		erf@uba.de 
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1. ERF description to share, EN (1,148 characters, including spaces)

	European Resources Forum ERF 2020 online
For the 5th time, the German Environment Agency (UBA) is hosting the European Resources Forum (ERF). The English-language conference will take place on 3 November 2020. The event will be held, due to the Covid 19 pandemic, as a virtual conference. More than 500 participants from over 40 countries are expected to attend.

The ERF has established as a European platform for discussion on the issue of sustainable resource use by focusing on the political and scientific debate on this subject. The conference addresses European decision makers and experts from the fields of policy development, industry, academia, civil society and the media.

The European Resources Forum contributes to the development and implementation of common positions for policy-making in Europe and internationally. The ERF is an instrument for communication on resource issues and for setting up networks and initiating stakeholder alliances at the European and international level.

Further information regarding the program and registration can be found on the conference homepage: www.resourcesforum.eu  ERF 2020 on Twitter: #2020ERF




2. Short paragraph to share, EN for newsletter, website, social media, etc. (514 characters, including spaces)

	European Resources Forum ERF 2020 online
For the 5th time, the German Environment Agency (UBA) is hosting the European Resources Forum (ERF). The English-language conference will take place on 3 November 2020. The event will be held, due to the Covid 19 pandemic, as a virtual conference. More than 500 participants from over 40 countries are expected to attend. Further information regarding the program and registration can be found on the conference homepage: www.resourcesforum.eu  ERF 2020 on Twitter: #2020ERF






3. ERF 2020 on Twitter

	We also recommend the use of the Twitter hashtag #2020ERF which is the easiest way to distribute the event among your contacts and to start a first communication with other participants.




4. News content to share, EN (1,597 characters, including spaces)
	European Resources Forum ERF 2020 online
For the 5th time, the German Environment Agency is hosting the European Resources Forum (ERF) on 3 November 2020. Due to the Covid 19 pandemic, the English-language conference will take place virtually as an online event for the first time. More than 500 participants from over 40 countries are expected to attend.
A central topic of the event will be the so-called European Green Deal of the European Commission: " The European green deal - New impulses for a resource efficient Europe in a circular economy" is the title of the central panel discussion of the ERF 2020 with members of the European Parliament and the co-chair of the International Resource Panel of the UN, Janez Potočnik. The conference will be opened by UBA President Dirk Messner together with the Federal Environment Minister Svenja Schulze, European Commissioner Virginijus Sinkevicius, Hans Bruyninckx (Executive Director European Environment Agency) and the Dutch State Secretary Stientje van Veldhoven. Around 80 top-class speakers from Europe and around the world will discuss a wide range of topics. This ranges from the role of renewable energies or questions about ecological design, via interlinkages on the subject of sustainable resource use in the chemical industry, in the health sector or in the education sector, to topics such as sustainable lifestyles, resource-efficient buildings or the ecological water footprint. 
Further information regarding the program and registration can be found on the conference homepage: www.resourcesforum.eu  ERF 2020 on Twitter: #2020ERF




5. Other information material to share 

	See links at the conference homepage: https://www.umweltbundesamt.de/en/erf-information:
· ERF 2020 Pic
· ERF 2020 Poster
· ERF 2020 Save The Date Flyer
· ERF 2020 Program
· Link UBA News Aug/25/2020 (English)
· Link UBA News Aug/25/2020 (German)





DEUTSCH / GERMAN

6. ERF-Beschreibung zum Teilen, DE (1.228 Zeichen, inklusive Leerzeichen)

	Zum 5. Mal veranstaltet das Umweltbundesamt (UBA) das Europäische Ressourcen-Forum (ERF). Die englischsprachige Konferenz findet am 3. November 2020 statt. Die Veranstaltung wird aufgrund der Covid-19-Pandemie als virtuelle Konferenz durchgeführt. Es werden mehr als 500 Teilnehmerinnen und Teilnehmer aus über 40 Ländern erwartet.
Der ERF hat sich als europäische Diskussionsplattform für die Frage der nachhaltigen Ressourcennutzung etabliert, indem er sich auf die politische und wissenschaftliche Debatte zu diesem Thema konzentriert. Die Konferenz richtet sich an europäische Entscheidungsträger*innen und Experten*innen aus den Bereichen Politik, Wirtschaft & Industrie, Wissenschaft & Forschung, Zivilgesellschaft und den Medien.
Das Europäische Ressourcenforum trägt zur Entwicklung und Umsetzung gemeinsamer Positionen für die Politikgestaltung in Europa und international bei. Das EFF ist ein Instrument für die Kommunikation zu Ressourcenfragen sowie für den Aufbau von Netzwerken und die Initiierung von Stakeholder-Allianzen auf europäischer und internationaler Ebene.
Weitere Informationen zum Programm und zur Anmeldung finden Sie auf der Homepage der Konferenz: www.resourcesforum.eu  ERF 2020 auf Twitter: #2020ERF





7. Kurzer Absatz zum Teilen, DE für Newsletter, Homepage, Sozialen Medien, etc. (522 Zeichen, inklusive Leerzeichen)

	Europäisches Ressourcen-Forum ERF 2020 online
Zum 5. Mal veranstaltet das Umweltbundesamt (UBA) das European Resources Forum (ERF). Die englischsprachige Konferenz findet am 3. November 2020 statt. Die Veranstaltung wird aufgrund der Covid-19-Pandemie als virtuelle Konferenz durchgeführt. Es werden mehr als 500 Teilnehmerinnen und Teilnehmer aus über 40 Ländern erwartet. Weitere Informationen zum Programm und zur Anmeldung finden Sie auf der Homepage der Konferenz: www.resourcesforum.eu  ERF 2020 auf Twitter: #2020ERF




8. ERF 2020 auf Twitter
	Wir empfehlen auch die Verwendung des Twitter-Hashtags #2020ERF, der die einfachste Möglichkeit darstellt, die Veranstaltung unter Ihren Kontakten zu verteilen und eine erste Kommunikation mit anderen Teilnehmern zu beginnen.




9. [bookmark: _GoBack]News-Inhalt zum Teilen, EN (1.632 Zeichen, inklusive Leerzeichen)
	Europäisches Ressourcen-Forum ERF 2020 online
Zum 5. Mal veranstaltet das Umweltbundesamt am 3. November 2020 das Europäische Ressourcen-Forum (ERF). Wegen der Covid-19-Pandemie findet die englischsprachige Konferenz erstmals virtuell als Online-Event statt. Es werden mehr als 500 Teilnehmerinnen und Teilnehmer aus über 40 Ländern erwartet. 
Ein zentrales Thema der Veranstaltung wird der sogenannte European Green Deal der Europäischen Kommission sein: „Green Deal - Neue Impulse für ein ressourceneffizientes Europa in einer Kreislaufwirtschaft“ ist der Titel der zentralen Podiumsdiskussion des ERF 2020 online mit Mitgliedern des Europaparlaments und dem Co-Vorsitzenden des Internationalen Ressourcenpanels der UN, Janez Potočnik. Am Vormittag wird die Konferenz von UBA-Präsident Dirk Messner gemeinsam mit Umweltministerin Svenja Schulze, EU Kommissar Virginijus Sinkevicius, Hans Bruyninckx (Direktor Europäische Umweltagentur) und der niederländischen Staatssekretärin Stientje van Veldhoven eröffnet. Rund 80 hochkarätige Referentinnen und Referenten aus Europa und der ganzen Welt werden ein breites Spektrum an Themen besprechen und diskutieren. Dies reicht von der Rolle der erneuerbaren Energien oder Fragen zum ökologischen Design über Schnittstellen des Themas Ressourcenschonung in der chemischen Industrie, im Gesundheitssektor oder im Bildungsbereich, bis hin zu Themen wie nachhaltige Lebensstile, ressourceneffiziente Gebäude oder dem ökologischen Wasserfußabdruck.
Weitere Informationen zum Programm und Registrierung finden sich auf der Konferenz-Homepage: www.resourcesforum.eu  ERF 2020 auf Twitter: #2020ERF




10. Weitere Informationen zum teilen (in englischer Sprache)

	Siehe die Links auf der Konferenz-Homepage: https://www.umweltbundesamt.de/en/erf-information:
· ERF 2020 Pic
· ERF 2020 Poster
· ERF 2020 Save The Date Flyer
· ERF 2020 Programm
· Link UBA News Aug/25/2020 (English)
· Link UBA News Aug/25/2020 (Deutsch)




2 (3)

image1.jpeg




image2.png
Umwelt
Bundesamt




